
                                               PROTOKÓŁ  Nr XXXVI/2017 
 
z  XXXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 4 grudnia 2017 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8°° do 9.30. 
          
             Ad.1.  Otwarcia XXXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji radnych Rady Gminy Solec-Zdrój,  
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka, radnego powiatu  Jerzego Kordosa ,  Wójta Gminy 
Adama Pałysa, sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni:  Krzysztof Galus, Marek Kasperkowicz. 
Lista obecności – w załączeniu. 
             Ad.2. Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek przedstawił porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXV Sesji Rady Gminy Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał: 
a/  w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych 
b/  w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Solec-
Zdrój, 
c/ zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z nich, 
d/ zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, 
e/ w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
obowiązujących na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 2018, 
f/ w sprawie zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2017 rok, 
g/ w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego na 2018 
rok. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 
10.Zakończenie obrad. 
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.   
               Ad.3. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z  XXXV Sesji Rady Gminy. 
Protokół uznany został za przyjęty .                                                                                                               
                Ad.4 . Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  
XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                Ad.5. Następnie Wójt  Adam Pałys przedstawił informację o zarządzeniach wydanych  w 
okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                 Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
- Zrobić drogę do p. Bahr i p. Fortuny. 
Radny Paweł Fortuna: 
- Wykonać drogę do p. Fortuny, 
- Przy drodze krajowej w Zielonkach wykopane zostały głębokie rowy, brak jest natomiast  barierek 
zabezpieczających. 



Radny Andrzej Kopeć: 
- Wkupić część działki i zrobić w kamieniu drogę do p. Soleckiego, 
- do powiatu: Ścieżka rowerowa i chodnik są bardzo śliskie. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Zrobić drogę do remizy i do p. Wolickiego, 
- do powiatu: Co z drogą do Żukowa? 
Radny Stanisław Żelazny: 
- Zrobić oświetlenie w stronę oczyszczalni. Część środków z funduszu sołeckiego została 
przeznaczona na projekt. 
Pan Antoni Kołkowski: 
- Zwrócił się do komendanta policji o wzmożenie kontroli policyjnych w miejscowości Żuków, 
szczególnie w soboty i niedziele, kiedy to najczęściej dochodzi do zakłóceń porządku publicznego. 
Radny Henryk Osak: 
- Zrobić oświetlenie w stronę remizy w Zborowie. 
Radny Jan Żubrowski: 
- Jak są realizowane podjęte  na XXXIV sesji uchwały intencyjne w sprawie budowy dróg ? 
- Czy w naszej gminie podjęte zostały działania , których celem byłoby ograniczenie opalania domów 
materiałami szkodliwymi dla środowiska a wprowadzenie w to miejsce opalania gazem? 
- Wnioskuje o informację dotyczącą rozdysponowania rezerwy budżetowej. 
Radny Adrian Babiarz: 
- Czy będzie budowany chodnik w Piestrzcu? 
- Jakie drogi będą robione w przyszłym roku w Piestrzcu? 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek udzielił odpowiedzi na pytania zgłoszone pod adresem 
powiatu: 
- Odpowiednie służby  są przygotowane do zimy. Po zakończeniu opadów śniegu na drogi wyjedzie 
piaskownica. 
- Powiat otrzymał promesę na drogę Piasek Mały – Żuków. Została ona jednak przełożona do 
realizacji w przyszłym roku, ponieważ niemożliwe było wykonanie drogi do końca bieżącego roku. 
- Z  dróg, które były planowane w 2018 roku do realizacji przy współudziale finansowym gminy, 
droga Zielonki – Ludwinów znajduje się na drugim miejscu listy rankingowej, 470 m drogi Solec-
Zdrój – Piasek Mały jest  w rezerwie, natomiast  180- metrowy  odcinek drogi w Świniarach nie 
zakwalifikował się w ogóle. 
- Budowa chodnika w Piestrzcu pozostaje do uzgodnienia. 
    Ad.7a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych był 
omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Uchwała została przyjęta 13 -oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 –  wstrzymujących  się. 
Uchwała nr XXXVI/205/2017  – w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów - w załączeniu. 
              Ad. 7b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Solec-Zdrój 
był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 13 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXVI/206/2017 w  sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków 
komunikacyjnych na terenie gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 
             Ad.7c/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, 



warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z nich był 
omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 13 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXVI/207/2017  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz 
ustalenia stawki opłat za korzystanie z nich – w załączeniu. 
             Ad.7d/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że  projekt uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój był omawiany na posiedzeniach 
komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
za przyjęciem głosowało 13 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXVI/208/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój  – w 
załączeniu. 
             Ad.7e/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w sprawie 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
obowiązujących na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 2018 był omawiany  na posiedzeniach komisji i 
otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 
Wójt Adam Pałys poinformował wszystkich obecnych, że cena wody i ścieków pozostaje bez zmian, 
niewielkie różnice są w opłatach abonamentowych. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
za przyjęciem głosowało 13 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXVI/209/2017 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok  2018  – w 
załączeniu. 
             Ad.7f/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w sprawie 
zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2017 rok był omawiany  na posiedzeniach komisji i otrzymał 
ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
za przyjęciem głosowało 13 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXVI/210/2017  w sprawie zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2017 rok   – w 
załączeniu. 
 Ad.7g/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego na 2018 rok  był 
omawiany  na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 



Wójt Adam Pałys poinformował, że proponowana cena żyta jest w takiej samej wysokości jak  w roku 
bieżącym. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
za przyjęciem głosowało 12 radnych,  
przeciw – 1 radny, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXVI/211/2017 w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia 
wysokości podatku rolnego na 2018 rok   – w załączeniu.                     
             Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 
Wójt Adam Pałys: 
- Zgłoszone przez radnych drogi będą budowane jeżeli zostaną pozyskane odpowiednie środki 
finansowe. 
- Został złożony wniosek o budowę w destrukcie zjazdów przy drodze krajowej. Do chwili obecnej nie 
ma odpowiedzi. Wniosek zostanie więc ponowiony i poszerzony o założenie barierek. 
- Gmina może przejąć grunty pod budowę drogi do p. Soleckiego ale w formie darowizny i po 
uprzednim wydzieleniu geodezyjnym. 
- Droga do świetlicy w Piasku Małym oraz do p. Wolickiego będzie budowana, jeżeli będą 
odpowiednie środki finansowe. 
- Oświetlenie w stronę oczyszczalni jest potrzebne , należy rozważyć sposób jego doprowadzenia. 
- Wszystkie przystanki powinny być objęte kontrolami policyjnymi, w Solcu-Zdroju winny być 
przeprowadzane również patrole piesze. 
- Pod budowę oświetlenia w stronę remizy w Zborowie potrzebny jest projekt.  
- Będzie się ubiegał o budowę chodnika w Piestrzcu i Wełninie. 
- Obowiązuje zakaz palenia w piecach opałem złej jakości. W WFOŚ można się ubiegać o 
dofinansowanie do wymiany pieców centralnego ogrzewania . 
- Każdy radny otrzyma informację o rozdysponowaniu rezerwy budżetowej. 
Komendant Policji Janusz Gręda poinformował, że do sądu skierowano 5 spraw w związku 
zakłócaniem porządku w Żukowie , nałożono też mandaty karne. Ponieważ zastosowane sankcje nie 
odniosły pożądanego skutku kontrole zostaną wznowione. Dodał, że funkcjonuje krajowa mapa 
zagrożeń, według której  prowadzone jest zarządzanie bezpieczeństwem mieszkańców. Ze strony 
policji będzie również reakcja na spostrzeżenia wójta dotyczące porządku w Solcu-Zdroju . 
Przedstawił zebranym statystykę działań służb policyjnych za 18 miesięcy. 
              Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pan Marian Fortuna: 
Od wielu lat ubiega się o budowę drogi do swojej posesji. Podczas powodzi był zalewany. Drogę 
remontował we własnym zakresie. 
W 2011 roku po zniszczeniach  nadmiernymi opadami deszczu na drogę został wysypany i 
zawałowany kamień. Nie odmulono rowów ani nie zrobiono przepustów. W roku bieżącym na 
zasypanie dołków przeznaczony został  kamień odpadowy, który nie spełnia norm wymaganych przy 
stosowaniu go do remontu. Doszło do zniszczenia opon u samochodu. Zwrócił się do ubezpieczyciela 
drogi o wypłatę  z tego tytułu odszkodowania. Niestety odszkodowania odmówiono . 
Wójt Adam Pałys wyjaśnił: 
- Droga była remontowana ze środków gminy. Wcześniej do remontu dróg wykorzystywano rum, 
teraz nie można go już używać. W 2016 roku droga była robiona w kamieniu i częściowo została 
okopana rowami. Ubezpieczyciel nie wypłacił odszkodowania ponieważ jest to droga gruntowa i w 
zgłoszonym  przez p. Fortunę uszkodzeniu  nie  doszukał się winy właściciela tej drogi czyli gminy. 
Z-ca Wójta Artur Cygan dodał, że w 2011 roku nie stwierdzono zniszczeń powodziowych na 
przedmiotowej drodze. Natomiast droga znalazła się w protokole szkód powodziowych powstałych w 
2015 roku. W 2016 roku Wojewoda przyznał dotację na usunięcie wyrządzonych szkód na odcinku 0 
– 940 m i remont został wykonany. Zakupiony kamień spełnia parametry wymagane przy stosowaniu 
go do remontów dróg. 
Pan Paweł Fortuna wnioskuje o budowę tej drogi. 
 Pan Eryk Grabowski: 



- Na drodze Kraków – Sandomierz, pomiędzy Zielonkami i Wełninem został wybudowany chodnik. 
Zbyt wysokie obrzeże tego chodnika utrudnia zjazd z drogi.  Droga również została podniesiona do 
góry i nie można bezpiecznie zjechać na pobocze. Za wysoki jest też początek chodnika . 
- Pan Solecki z Wełnina zawnioskował o budowę drogi do jego posesji. 
Pani Ewa Kulik: 
- Założyć oświetlenie między Solcem-Zdrojem a Zborowem oraz na ul. Łąkowej. 
- Wyasfaltować drogi polne. 
Wójt Adam Pałys, nawiązując do zgłoszonych wniosków dotyczących  budowy dróg poinformował, 
że w pierwszej kolejności będą asfaltowane drogi do posesji. 
Pan Stanisław Grochowski zgłosił, że przy świetlicy  w Piasku Małym został zniszczony znak 
drogowy. 
             Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady 
Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
 
Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 
Danuta Grabda                                                                                    Paweł Patrzałek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


